
Meditatie
En zij waren beiden rechtvaardig voor God, wandelende in alle geboden 

en rechten des Heeren, onberispelijk.

 Lukas 1:6

Zacharias en Elizabeth waren beiden rechtvaardig voor God. Dit bleek ook uit 

hun leven. Hun leven was een leven in de heiligmaking, want we lezen dat zij in 

al de geboden en rechten des Heeren onberispelijk wandelden.

Maar wat wil dat nu zeggen: in al de geboden en rechten te wandelen? Het geeft 

ons te kennen dat deze geboden en rechten hier voorkomen onder het denk-

beeld van een weg, waarin we moeten wandelen. Dat wil zeggen: ons doen en 

laten, onder afbidding van des Heeren Geest, zo inrichten dat wij niet afwijken 

ter rechter- of ter linkerhand, maar op de weg der gerechtigheid mogen volhar-

den tot het einde toe.

Zoals wandelen meestal gebeurd tot ontspanning en vermaak, zo zal ook dit 

wandelen in de geboden en rechten des Heeren te kennen geven het vermaak 

dat zo iemand heeft in de wet Gods. Hij roept niet met oud Israël over de dienst 

des Heeren: ‘Wat een vermoeidheid’ (Mal. 1:13). Maar hij gevoelt zich zalig en 

gelukkig in de overdenking en betrachting van des Heeren Woord en wegen en 

zegt daarvan met Hiskia: ‘Bij deze dingen leeft men en in alle deze is het leven 

mijns geestes.’ Daarom verdient het ook opmerking dat er van Zacharias en zijn 

vrouw geschreven staat dat zij zonder uitzondering wandelden in al de rechten 

en geboden des Heeren.

Wij lezen ook nog dat beiden onberispelijk wandelden. Wat dat inhoudt? Wij 

wandelen onberispelijk als wij in het burgerlijke en godsdienstige zo nauwgezet 

zijn in het waarnemen van onze plichten dat niemand van onze naasten met 

recht oorzaak kan vinden om ons van aanstotelijke gebreken te beschuldigen. 

Wij zijn onberispelijk als wij in handel en wandel, in woord en daad, zo leven dat 

we nagezien kunnen worden. Kortom: in alles zo zoeken te leven dat elk die ons 

ziet, ons kennen kan als een zaad dat de Heere gezegend heeft. 

Wulfert Floor (1818-1876)
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Van de redactie
Terwijl we in Reimerswaal druk onderweg waren naar het nieuwe voorjaarsnum-

mer van 'Een Vaste Koers', zaten ze in politiek Den Haag ook niet stil.

De onderhandelingen met de regeringspartijen zijn ingegaan; VVD, CDA en PVV 

zijn eveneens onderweg richting het Haagse Catshuis om met elkaar tot een 

oplossing te komen betreffende extra bezuinigingen. De heer Wilders (PVV) liet 

op voorhand al weten de destijds ingevoerde euro een mislukt project te vinden 

en hij acht het beter maar terug te keren naar de gulden.

Volgens kamerlid Van der Staaij valt er extra te bezuinigen op kinderopvang en op

subsidies en bonussen voor tweeverdieners. D66 pleit voor een gezamenlijke 

krijgsmacht in de Benelux, die in deze tijd van bezuinigingen de externe veiligheid 

moet bewaken.

Kortom: er zijn allerlei standpunten om Nederland uit een economische recessie 

te halen.

Echter ons SGP-infoblad lijdt nog niet onder de bezuinigingen. Er is een diversi-

teit aan artikelen opgenomen.

Kamerlid Dijkgraaf leverde een bijdrage over ‘ons-bin-zuunig’, vanuit de huidige 

crisis uitziende naar meer van dit soort Zeeuwse invloed. 

Wethouder J.P. Sinke wil even bijpraten over elke kern in Reimerswaal. 

Raadslid M. Bruijnooge geeft een en ander weer over de drank- en horecawet die 

aangescherpt is.

Twee redactieleden zijn op bedrijfsbezoek geweest bij het ‘Bouwraadhuis’, een 

van onze adverteerders die ons een kijkje gunnen achter de schermen van het 

bedrijf.

Maarten Both uit Kruiningen, die sinds kort deel uitmaakt van de redactie, wist 

een lezenswaardig artikel aan te leveren over Groen van Prinsterer. Verder is er 

een bijdrage vanuit de Provinciale Staten en is er een en ander te lezen wat er in 

Reimerswaal aan de orde is.

Van harte aanbevolen: Neem en Lees.

Waarde, M.W. Sinke
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Van de voorzitter
Het is vaak weer een beetje tobben: wat moet ik nu weer schrijven? Ik vind dat 

ik niet steeds moet proberen iets nieuws te zeggen, maar dat je ook wel eens 

iemands woorden herhalen, of zo u wilt, onderstrepen mag. Dat doe ik dan deze 

keer. In het RD van 9 januari 2012 schrijft ds. J.M.J. Kieviet, chirstelijk gerefor-

meerd predikant te Dordrecht-Centrum, een artikel dat we eigenlijk allemaal ter 

harte hadden moeten nemen. Misschien hebben we het niet gelezen. Daarom 

neem ik met veel instemming een gedeelte (enigszins aangepast) hieruit over. 

We hebben een joviale minister-president. Mark Rutte lijkt alleen plezier te heb-

ben. Hoe druk hij het ook heeft, hoe vermoeiend zijn baan ook moet zijn, Mark 

blijft lachen. Voor de tweede achtereenvolgende keer werd hij verkozen als Poli-

ticus van het Jaar. Ze zeggen: mede dankzij z’n goedlachsheid, z’n optimisme 

en z’n welsprekendheid.

We hebben het getroffen met onze Mark, toch?! Hij verdedigt een beleid waar 

we redelijk achter kunnen staan. Met zijn kabinet zijn we ook als christenen niet 

echt slecht af. Het had heel wat minder gekund. Zo vinden we. Hij lijkt immers 

ook goede maatjes te zijn met de SGP-vertegenwoordigers in de Kamer. Met 

hun wensen houdt hij voor zover mogelijk rekening. Al met al: met deze premier 

houden we het nog wel een poosje uit. Hij lijkt af en toe wel een man van ons.

Het oude jaar was bezig aan zijn laatste dag toen de Volkskrant ons een inter-

view met Rutte aanbood. De weergave van een gesprek over zo’n vijftien maan-

den premier-zijn. Het vuur werd hem na aan de schenen gelegd. Was hij nu een 

rechts of een links politicus? ‘Rechts!’ zo was het eerste antwoord, met voor-

beelden. ‘Maar op veel andere punten ben ik links. Ik sta voor alles dat mede 

dankzij de VVD is bereikt in de abortuswetgeving, de euthanasie, het homohu-

welijk, de gelijke behandeling. Dat zijn allemaal linkse, liberale onderwerpen. 

Daar ben ik ontzettend trots op.’

Hoe je het ook wendt of keert: dit is een duidelijke uitspraak van onze premier. 

Maar wel een erg schokkende!! Als je het nog niet wist, trouwens. Maar we wis-

ten het wel. Alleen, we waren het even vergeten. Gemakshalve. Omdat het niet 

zo in ons beeld paste.

Onze minister-president is ‘ontzettend trots.’ Waarop? Op de praktijk zoals die 

tot heden gegroeid is aangaande abortus, euthanasie etcetera. Hij voegt er 

desgevraagd aan toe dat wat hem betreft op deze gebieden de ontwikkeling 

verder gaan moet. Op dit moment kan het helaas even niet. ‘Dat heeft te maken 

met de partijen die we nodig hebben: PVV, CDA en SGP.’ Maar let wel: ‘We 

gaan geen stap terug. De grote stappen zijn overigens allang gezet.’ Op die lijn 

verder! Aldus het interview in de Volkskrant van zaterdag 31 december.
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Op diezelfde dag verscheen ook het Reformatorisch Dagblad. Met daarin een 

bijdrage van ds. W. Visscher, predikant van de gereformeerde gemeente van 

Amersfoort. Hij wijst zijn lezers op de noodzaak om de werkelijke stand van 

zaken in ons land onder ogen te zien. Veel reformatorische christenen, zo is 

zijn stelling, schatten de immateriële ontwikkelingen in ons land te positief in. 

‘Het zou winst zijn als de mensen in de gereformeerde gezindte massaal gaan 

beseffen wat er in dit land aan de hand is.’

De boodschap: staar je niet blind op de stilstand van nu. De ontwikkelingen 

zullen echt doorgaan. Wie weet hoe snel al. We groeien toe naar een situatie 

waarin het ons belet wordt om de Heere overeenkomstig Zijn Woord te dienen. 

Word wakker, christenen van Nederland!

Enkele tientallen jaren geleden was christelijk Nederland nog in beweging te 

krijgen. Aan het eind van de jaren zeventig waren er in ons land ontwikkelingen 

die brede verontrusting teweegbrachten. De abortuswet was de druppel die de 

emmer deed overlopen. Op zaterdag 23 september 1978 stroomde in het kader 

van een zogenaamde Getuigenisdag de Rijnhal te Arnhem vol met duizenden 

mensen uit Nederland, België en Duitsland. Het thema van die dag was, herin-

nerend aan een woord van Groen van Prinsterer: ‘Tegen de wetteloosheid het 

Evangelie.’

Een bewogen appel klonk, uit de mond van onder anderen dr. W. Aalders, dr. 

W.H. Velema en van de Duitse pastor Rudolf Bäumer. ‘De benauwenis van de 

wetteloosheid heeft ons bijeengebracht. Het bizarre verschijnsel van onze wes-

terse wereld is niet dat zij leeft zonder een wet, maar zonder dé Wet. Zonder 

de Wet van God. Aan die Wet zijn wij voor altijd gebonden. Wie die Wet terzijde 

schuift, is wetteloos. Het verschijnsel van de wetteloosheid doemt daarom op, 

als de mensen gaan marchanderen met Gods Wet, als zij steeds luider gaan 

zeggen dat wij in onze veranderde levensomstandigheden niet meer aan die 

Wet gebonden zijn. Daarentegen: in de Wet van God ligt een gehalte, een 

waarde, een belofte die menselijke wetten nooit ofte nimmer bezitten’, aldus 

toen dr. W. Aalders.

Onze samenleving is in de meer dan dertig jaren sindsdien heel wat verder weg-

gegleden. En zal, zo vrezen we, zich nog verder van de dienst van de Heere 

verwijderen. Redenen te over om de Heere aan te roepen. Persoonlijk en geza-

menlijk. 

Help ons, barmhartig Heer’, 

Uw grote Naam ter eer!

Uw trouw koom’ ons te stade

Verzoen de zware schuld,

Die ons met schrik vervuld.

Bewijs ons eens genade.

S.D. van Koeveringe
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Mosseldag Yerseke
Dit voorjaar schoof de redactie van: Een Vaste Koers aan tafel bij:   Ida Sinke. 

Deze mevrouw is een groot gedeelte van de week in het gemeentehuis te vin-

den.

Mevrouw Sinke wilt u even toelichten wie u bent en wat u doet binnen de 

gemeente Reimerswaal?

Ik ben Ida Sinke, woonachtig in Yerseke, en ben werkzaam als: Communicatie 

Adviseur van de afdeling Advies en Ondersteuning. Ik werk daar sinds 2005. 

Het is een grote afdeling met ongeveer 25 collega’s. Een onderdeel van mijn 

werk omvat de mosselsector en het coórdineren van de van ouds bekende 

mosseldag te Yerseke.

Wellicht bent u dan de juiste persoon op de juiste plaats, wonend in Yerseke,  

werkzaam voor gemeente Reimerswaal en coördinator Mosseldag; hoe lang 

kennen we dit traditionele feest en met wie organiseert u dit allemaal?

Mosseldag bestaat een goeie vijftig jaar. In vroeger jaren werd het gezien als 

een oogstfeest. Het werd namelijk gevierd bij de opening van het mosselsei-

zoen en dat gaat jaarlijks van start in de periode tussen half juli en begin augus-

tus. Tegenwoordig wil de mosselsector deze dag benutten om de Zeeuwse 

Mossel een zoveel mogelijk positief imago te geven.

Het organiseren van deze dag is behoorlijk veelomvattend; we doen dit allemaal 

in samenwerking met de volgende instanties: De Visserijvereniging, de Onder-

nemersvereniging, de VVV, gemeente Reimerswaal, muziekvereniging ‘Mozart’, 

Jachthaven Yerseke en Politie Oosterscheldebekken.

Hoe ziet het programma eruit en hoeveel bezoekers brengt het naar Yerseke?

Er bevindt zich in het dorp en op de haven een braderie met kraampjes van o.a. 

van de plaatselijke ondernemers. Sinds 2011 is Mosselwereld een nieuw onder-

deel tijdens mosseldag, waarbij we kunnen laten zien hoe de mossellarven tot 

ontwikkeling komen en zich verder ontwikkelen tot een consumptiemossel. De 

route die u bij dat onderdeel loopt geeft u uitleg d.m.v prachtig aangelegde 

bassins over de mossel en zijn vijanden. Tegelijk kijkt u daar in de enige mos-

selveiling ter wereld. Daar wordt uitleg gegeven over de bemonstering en het 

systeem waarop geveild wordt.

Natuuravontuur voor de kinderen, dit is een speciaal avontuur, waarbij ze op 

een educatieve en speelse manier meegenomen worden door de mosselwe-

reld.

Verder is er een culinair plein aanwezig met mosselamuses door regionale res-
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taurants klaargemaakt, waarbij afgelopen jaar Commissaris van de koningin, 

mevrouw Peijs en burgemeester Huisman deel uit maakten van de jury.

En men kan gewoon lekker mossels eten voor € 2,– per portie.

Men kan genieten van een vlootschouw / rondvaart, langs en op het water van 

de Oosterschelde. ’s Avonds is er een taptoe in de Willem Alexanderhaven, die 

afgesloten wordt met vuurwerk.

Zo’n dag brengt 40.000 mensen naar Yerseke, vanuit geheel Nederland en Bel-

gië en andere delen van Europa en de wereld.

Voorzichtigheid is dus echt geboden! Een belangrijk deel van de gebeurtenis-

sen speelt zich met name af op en langs het water, waar door politie te land en 

politie te water gezorgd wordt voor de veiligheid.

Met de Zeeuwse Mossel hebben we het over een streekproduct en terecht. 

Mosselen komen voor in de Oosterschelde, maar de Waddenzee is ook een ide-

ale kweekplaats voor mosselen. Sterker nog; daar groeien de meeste mosselen 

op de grootste kweekplaatsen. Meer nog dan in de Oosterschelde. Kunnen we 

dan nog wel spreken van Zeeuwse Mosselen?

Ja: de mosselen die in de Waddenzee groeien, worden verwaterd in de Ooster-

schelde; verwateren houdt in: zandvrij worden gespoeld en door dat verwateren 

in de Oosterschelde krijgt de mossel het predikaat Zeeuws mee.

Aan welke bedragen moeten we denken om een mosseldag te organiseren en 

te houden op Yerseke?

Een mosseldag kost tussen de € 50.000 en de € 60.000. Zo'n dag is zeker kos-

tendekkend, mede gezien de opbrengst van de braderie en de subsidie van het 

productschap mosselen.

Hoe is het met de veiligheid geregeld met behulp van politie en hulpverlening?

De politie is in de ochtend met ongeveer 5 mensen aanwezig, ’s middags en ’s 

avonds zijn er in totaal 10 agenten die patriëren, voorts is een E.H.B.O. ploeg 

van 30 mensen op de achtergrond aanwezig, ook een duikersploeg is aanwezig 

en een ambulance is standby.

Hoe wil de organisatie waar u deel van uitmaakt in de toekomst invulling aan 

deze dag geven?

Toch nog meer de authentieke aspecten van de visserijcultuur aan de orde 

stellen d.m.v. onder anderen oude scheepsmodellen. Hoogaarzen laten bekij-

ken, enz. We hebben ervaren dat de vlootshow bijzonder goede belangstelling 

genoten heeft. Ook leeft er een idee om een show te kunnen presenteren van 

de K.N.R.M.
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Aan het culinaire plein met mossels eten voor € 2,– extra aandacht besteden is 

ook een optie. Dit dan in samenwerking met de projectgroep Lekker Regionaal 

Product.

Het thema Zeeuwse Braderie nog meer aandacht geven met het oog op de 

plaatselijke ondernemingen.

Mevr. Sinke, hartelijk bedankt voor uw bereidheid voor dit vraaggesprek. De 

redactie van Een Vaste Koers wenst u veel succes met het coördineren van 

deze mosseldag namens Gemeente Reimerswaal.

Waarde, M.W. Sinke
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Windturbinepark
Kreekraksluizen-Spuikanaal
Het op het Kreekraksluizencomplex gesitueerde windmolenpark is sinds 1996 

in bedrijf. Het park is voor honderd procent eigendom van Delta Energy BV 

en wordt geëxploiteerd onder de naam ‘Windpark Kreekraksluis BV’. Het park 

bestaat uit 26 windturbines met een onderlinge afstand van circa 200 meter, 

een ashoogte van 40 meter en een opwekvermogen van 0,5 Megawatt per tur-

bine.

Het totale opwekvermogen van het park bedraagt derhalve 13 Megawatt. De 

grond waarop de turbines staan is eigendom van de Staat. Omdat de bestaande 

windturbines verouderd zijn en veel onderhoud vragen is het park nauwelijks 

nog rendabel. De eigenaar is daarom voornemens de bestaande windturbines 

vervangen door een nieuwe generatie windturbines.

Een tweede initiatiefnemer ‘Windpark Kreekrak BV’ heeft een optie op twee 
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extra windturbines op het Kreekraksluizencomplex en werkt nauw samen met 

Delta Energy BV.

Los van deze plannen heeft de gemeenteraad op 5 oktober 2004 het college 

verzocht om medewerking te verlenen aan een derde initiatief, te weten het 

opstellen van vier à vijf windturbines aan de westkant van het Spuikanaal, ten 

zuiden van de A58. Tijdens de raadsvergadering van 23 november 2005 is 

besloten dat dit initiatief niet los gezien kan worden van de vernieuwing van het 

windturbinepark ten noorden van de A58.

Op 14 juni 2005 besloot het college de ontwikkelaars de gelegenheid te geven 

een plan te ontwikkelen voor het plaatsen van nieuwe windturbines. Dit betreft 

windturbines met een opwekvermogen van 3 Megawatt, een ashoogte van 90 

meter en een rotordoorsnede van 90 meter. Op 28 juni 2005 bleek dat de initia-

tiefnemer van de windturbines aan de westkant van het Spuikanaal de realisatie 

van het project in handen heeft gegeven van Eneco New Energy. Overigens was 

het college van meet af aan van mening dat de verschillende plannen goed  op 

elkaar afgestemd moeten worden.

Als laatste hebben verschillende grondeigenaren (handelend onder de naam 

‘Schelde Wind’) aan de oostkant van het Schelde Rijnkanaal, ten zuiden van 

de A 58, eveneens verzocht een aantal windturbines te mogen plaatsen. Op 5 

oktober 2005 besloot het college van b en w hier medewerking aan te verlenen, 

onder voorwaarde dat de plannen worden afgestemd met de andere initiatief-

nemers.

Inmiddels is duidelijk dat de vier initiatiefnemers bereid zijn tot samenwerking 

en verder te gaan onder de projectnaam ‘Windturbinepark Kreekraksluizen-

Spuikanaal’.

Met het project worden meerdere doelen nagestreefd:

• Het leveren van een optimale bijdrage aan de Europese doelstelling dat 20 

procent van de benodigde energie in Nederland in 2020 duurzaam moet zijn 

opgewekt;

• Het leveren van een zo groot mogelijke bijdrage aan het behalen van de nati-

onale en provinciale doelstellingen ten aanzien van de elektriciteitsopwekking 

met behulp van windenergie;

• Het leveren van een bijdrage aan terugdringing van de uitstoot van onder 

meer CO2 door middel van het benutten van windenergie;

• Het realiseren van een vernieuwd windpark rondom het Kreekraksluizencom-

plex, langs het Spuikanaal en langs het Schelde Rijnkanaal, met een optimale 
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productiecapaciteit, waarbij negatieve milieueffecten in de omgeving zo veel 

mogelijk worden beperkt.

Bij de realisering van de plannen is uiteraard een goede landschappelijke inpas-

sing noodzakelijk. Tevens dienen de beschermde natuurwaarden van de Natura 

2000-gebieden te worden gerespecteerd.

Tijdens de opinieraad van 29 november 2011 is de 6e herziening van het 

bestemmingsplan Buitengebied vastgesteld, met daarin opgenomen de voor-

genomen bouw van 31 windturbines met een ashoogte van 90 meter en een 

rotordoorsnede van 90 meter. Alleen de CDA-fractie liet weten niet met de plan-

nen akkoord te kunnen gaan. Overigens hebben wij als fractie duidelijk aange-

geven dat er elders in onze gemeente geen ruimte meer bestaat voor nieuwe 

initiatieven op windmolengebied. Met het toestaan van 31 grote windturbines 

hebben wij ruimschoots aan onze verplichtingen voldaan. Wel zijn we bereid 

om mee te denken aan andere vormen van alternatieve energie, zoals zonne-

energie en getijdencentrales. Op 22 december 2011 heeft de gemeenteraad 

met de bouw van 31 windturbines ingestemd.

M.J. van den Berge
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Vanuit de Staten van Zeeland
Bijdrage Joan van Burg

Voorjaar 2011 is er in deze bijdrage geschreven over een aantal uitdagingen. 

Vooral ook veel uitdagingen rondom de Westerschelde. De bijdrage herhalen is 

niet zinvol, maar de meeste zaken zijn nog zeer actueel! Immers, is al definitief 

hoe de natuurcompensatie in de Westerschelde geregeld gaat worden? Nee, 

en ook de Appelzak blijft in beeld. En is de discussie over de veiligheid op het 

water verminderd? Nee! Afspraken over blusboten blijven niet spijkerhard, vra-

gen over riviercruiseschepen, maximale diepgang en breedte, etc. etc. en ga zo 

maar door… 

Westerschelde

Om het kort te houden... er spelen veel zaken. Vele al lang, andere korter. De 

discussie over de natuurcompensatie loopt nog steeds, vragen over veiligheid 

komen telkens en in heviger mate terug. Binnen afzienbare tijd zal er duidelijk-

heid moeten komen over de natuurcompensatie-maatregelen, al is het maar 

omdat de Europese Commissie wel weet hoe Nederland aan haar verplichtin-

gen gaat voldoen. Tot die tijd zal het een vast agendapunt blijven in de Staten-

vergaderingen. Dit blijft de SGP met meer dan gewone belangstelling volgen!

Nog meer water

Het gaat niet alleen over zout water, maar ook over zoet. De plannen voor de 

ZuidWestelijke Delta, en het hoogwaterbeschermingsprogramma (met daar-

bij waterberging op Volkerak Zoommeer) krijgen steeds definitievere vormen. 

Financiële tekorten in Den Haag kunnen hier wel een forse spaak in het wiel ste-

ken. Het is zaak nu extra op te letten dat gedane toezeggingen (verzilting Vol-

kerak Zoommeer als zoetwatervoorziening landbouw geregeld is) nagekomen 

worden, ook als de middelen minder worden. Iedereen die ook maar opvangt 

dat dit anders zou kunnen zijn, moet het ons laten weten. Dan kan er gelijk 

gericht naar gevraagd worden. 

Hoogspanning

De discussie over een tweede kerncentrale staat op een laag pitje. Niet in het 

minst omdat Delta er zelf nu voorlopig geen energie meer in steekt. Dat bete-

kent wel dat Delta andere initiatieven zal moeten onderzoeken, er blijft immers 

vraag naar energie. Dit betekent ook nog steeds dat er extra hoogspannings-

tracé moet komen of uitbreiding daarvan. De Provincie Zeeland kan daar haar 

invloed uitoefenen om hierbij tot routes te komen die zo min mogelijk overlast 

veroorzaken. Een punt van aandacht, ook voor Reimerswaal!
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Omgevingsplan

Sinds ruim een jaar wordt er gewerkt aan het nieuwe omgevingsplan. Er zijn al 

vele contacten geweest tussen de  SGP-statenfractie en andere SGP vertegen-

woordigers, ook uit Reimerswaal. Binnenkort wordt het ontwerp-omgevings-

plan ter inzage gelegd. Iedereen kan dan een  (inspraak) reactie geven. Niet 

alleen overheden, maar ook burgers en bedrijven. Neem er kennis van, en maak 

gebruik van de inspraakmogelijkheden! En laat ook ons weten als er zaken 

extra aandacht verdienen. Met dit omgevingsplan wordt voor de komende jaren 

weer vastgelegd hoe en op welke manier er in Zeeland wordt samengewerkt, 

gewoond, gewerkt etc. etc. Niet dat alles tot in detail geregeld wordt (als SGP-

Statenfractie pleiten we juist voor minder (gedetailleerde) regels), maar toch 

staan er zaken in waar je als overheid, burger of bedrijf mee te maken kunt 

krijgen. Zeker in de buitengebieden. En die zijn er nogal wat in Reimerswaal. 

Dit omgevingsplan gaat niet alleen over land, maar ook over water. Er zullen 

bijvoorbeeld ook afspraken in komen over de ruimteverdeling op de Ooster-

schelde, wie mag waar wat doen. En hoe lang. Bijvoorbeeld de winterberging 

van MZI’s. Zomaar enkele zaken die in het nieuwe omgevingsplan in meer of 

mindere mate aan de orde komen. 

Werkgelegenheid en onderwijs

Ook daar gaat het over in Provinciale Staten. Overheidsdiensten die weg trek-

ken, grote bedrijven die omvallen (Zalco)... en er zijn ook bedrijven die melden 

dat ze met moeite nog de juiste mensen kunnen vinden. Aan de overheidsdien-

sten wordt hardt gewerkt, hopelijk met als resultaat dat er weer zaken terug-

komen. Bij het faillissement van Zalco heeft de provincie borg gestaan voor 

de gasleveranties, zodat er hopelijk bedrijfsonderdelen kunnen doorstarten. 

Beschikbaarheid van jong personeel met de juiste opleiding is ook essentieel. 

Probleem hierbij is dat door de krimpende bevolking, en de veranderende inte-

resses van jongeren, opleidingen een zo klein aantal leerlingen hebben, dat ze 

niet meer rendabel zijn. Terwijl het bedrijfsleven er om zit te springen! De rol 

van de  provincie hierin is klein, maar wel worden problemen gesignaleerd en 

geagendeerd, o.a. bij de scholen zelf, o.a. bij het voortgezet onderwijs en de 

ROC’s. 

Natuurakkoord

De provincies worden de trekkers van het landelijk beleid, Den Haag heeft in 

het nieuwe Natuurakkoord veel verantwoordelijkheden gedecentraliseerd naar 

de provincies. Hierbij is gelijk voor vele honderden miljoenen aan bezuiniging 

doorgevoerd. Degene die de berichtgeving hierover gevolg hebben, hebben 

ongetwijfeld opgemerkt dat hierbij de term ‘herijking EHS’ veel is gevallen. EHS 

oftewel Ecologische Hoofd Structuur. Staatssecretaris  Bleker is van mening 
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dat de EHS veel kleiner kan. Als SGP zijn we er ook voorstander van om kritisch 

te kijken naar de uitvoering en omvang van de EHS. Zo heeft het geen zin om 

gebieden aan te kopen voor waterberging en natuur (deze combinatie wordt 

vaak gemaakt), terwijl die niet ingericht worden. Toch hebben wij kanttekenin-

gen gezet bij de behandeling van dit Natuuraccoord in de Provinciale Staten. 

De zogenoemde ‘herijking’ mist namelijk een onderbouwing en evaluatie t.o.v. 

de doelen waarvoor de EHS is bedacht. De EHS is opgezet om te voldoen aan 

Europese richtlijnen en regelgeving op het gebied van instandhouding / bevor-

dering biodiversiteit (soortenrijkdom in de natuur) en bijbehorende aantallen. 

Met de huidige ‘snoeiactie’ vanuit Den Haag kan de situatie ontstaan dat we 

nu de EHS flink korten, en er over enkele jaren achter komen dat deze alsnog 

veel groter moet zijn, omdat de doelstellingen niet gehaald worden. In eerste 

instantie werd vanuit Den Haag gemeld dat deze doelstellingen zeker gehaald 

gingen worden met de herijkte EHS, later is gemeld dat in 2016 een grote evalu-

atie komt om te zien of de doelstellingen gehaald worden. Prima zo’n evaluatie, 

maar het was vele malen beter geweest om nu al een idee te hebben (onder-

bouwing) waar de huidige maatregelen toe leiden. Ook dat heet rentmeester-

schap. Maar het is anders, het is onze taak om kritisch te bekijken of het nieuwe 

beleid nog gezien kan worden als rentmeesterschap.

Hierboven zomaar enkele zaken beschreven die aan de orde geweest zijn, en 

nog komen. Wilt u meer weten? Kom gerust een langs op een statenvergade-

ring, bezoek onze website www.sgp-zeeland.nl of kijk op www.zeeland.nl voor 

meer informatie over de Provincie Zeeland. De statenvergaderingen zijn ook live 

te volgen via www.zeeland.nl
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GROENTE • FRUIT • ZUIVEL • DELICATESSEN

Lepelstraat 2  •  4401 EB Yerseke  •  0113 - 57 65 50  •  0113 - 57 65 53  •  www.vershoek.versvooru.nl

In onze slijterij:  sterke drank, voor ieder wat wils!

Haal uw verse producten bij de groente-, fruit-, zuivel- en delicatessen specialist!

Verse groenten en fruit, heerlijke zuivelproducten en wat dacht u van

vers gebrande nootjes, een vers gesneden stuk kaas en als apperatief een heerlijke wijn!

Voorjaar 2012
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Wordt lid van SGP Jongeren
Reimerswaal…
Ben je geïnteresseerd in politiek en actuele thema’s?? en houd je van een gezellig 

avondje?? Dan heeft SGP Jongeren Reimerswaal je wat te bieden…

SGP Jongeren Reimerswaal is een onderdeel van SGP Reimerswaal, maar dan 

speciaal voor jongeren! Ongeveer vier keer in een jaar organiseren wij een ver-

enigingsavond rondom een actueel onderwerp of een politiek thema. Op deze 

avonden nodigen wij een spreker uit om voor ons een inleiding te verzorgen. Na 

de pauze is er dan gelegenheid om vragen te stellen of wordt er een spel rondom 

het thema gedaan. Aan het eind van de avond is er altijd nog de mogelijkheid 

om gezellig met elkaar na te praten, onder het genot van een hapje en drankje! 

Kortom er is voldoende ruimte voor ontmoeting en ontspanning!

Heb je ook interesse gekregen of ben je nieuwsgierig geworden….?! Bezoek dan 

één van onze avonden en kom de sfeer eens proeven! Natuurlijk mag je ook je 

vrienden en vriendinnen meenemen! Wil je weten wanneer deze avonden zijn? 

Houd dan het Advertentieblad van Reimerswaal in de gaten….daarin worden 

onze avonden aangekondigd!

Kijk voor informatie over de gehouden avonden eens bij “publicaties SGP Jonge-

ren” op onze website.

Ben je vijftien jaar of ouder en wil je graag lid worden? Gebruik dan het inschrijf-

formulier uit de Vaste Koers en post het bij een van de  onderstaande adressen.

Kruiningen: Welhoekstraat 25 Yerseke: Rozenlaan 30

Je kunt je ook digitaal aanmelden via de website: http://reimerswaal.sgp.nl/jon-

geren

Wordt donateur van SGP Jongeren Reimerswaal…

Bent u geen jongere meer, maar draagt u onze vereniging wel een warm hart 

toe?! Dan kunt u ons financieel ondersteunen door donateur te worden. Gebruik 

dan het donateursformulier uit de Vaste Koers en post het op een van de het 

bovenstaande adressen. 

U kunt zich ook digitaal aanmelden via de website en daar het donateursformulier 

invullen en mailen naar: http://reimerswaal.sgp.nl/jongeren

Onze vereniging beschikt over een ANBI-status! Uw gift is dus fiscaal aftrekbaar!

 

LET OP!!!

Onze eerstvolgende avond is op D.V. 30 maart 2012

Iedereen is hartelijk welkom! Meer informatie volgt nog! Hou de website in 

de gaten!
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Inschrijfformulier SGP-jongeren
Reimerswaal
Ja, ik wil lid worden van SGP-jongeren Reimerswaal! 

De contributie bedraagt slechts € 10,– per jaar met als 

voordeel dat, wanneer je lid bent van een plaatselijke 

kiesvereniging, je daar € 10,– korting krijgt. 

Een reden te meer dus om gewoon lid te worden!

Alvast hartelijk dank voor het invullen en tot ziens op onze volgende verenigings-

avond,

Bestuur van SGP Jongeren Reimerswaal

Naam:……………………………………………………………………………………………………………………………………………...

Straat:……………………………………………………………………………………………………………………………………………...  Huisnummer:………………....………

Postcode + Woonplaats:……………......………………………………………….……………………………

Geboortedatum:………-………- 19………    E-mailadres:…………………………….……………………......….......................................…..

In machtig hierbij SGP Jongeren Reimerswaal om één keer per jaar de contributie 

á € 10,– af te schrijven van mijn rekening.

Bank/Girorekening:………………………………………....…………………

Datum:……………………………………………………………………………………….………

Handtekening:…………………………………………………………………………

SGP Jongeren Reimerswaal heeft van de belastingdienst een 

ANBI-verklaring gekregen. Dat betekend dat uw contributie 

aan SGP Jongeren Reimerswaal fiscaal aftrekbaar is. 
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Donateursformulier van SGP-jongeren 
Reimerswaal
Wij, SGP-jongeren Reimerswaal, organiseren ongeveer 

vier verenigingsavonden per jaar voor en met jongeren 

over politieke thema’s in en buiten de regio. Hiervoor 

maken wij de nodige kosten en daarom vragen wij uw 

steun om deze avonden mede mogelijk te maken. Als 

blijk van waardering zullen wij u op de hoogte houden van onze activiteiten.

Alvast bedankt voor uw steun!

Bestuur van SGP Jongeren Reimerswaal

Naam:……………………………………………………………………………………………………………………………………………...

Straat:……………………………………………………………………………………………………………………………………………...  Huisnummer:………………....………

Postcode + Woonplaats:……………......………………………………………….……………………………

E-mailadres:…………………………….……………………......….......................................…..

Ik machtig hierbij SGP Jongeren Reimerswaal 1 maal per jaar een donatie van 

€ …………….,00 af te schrijven van mijn rekening. 

Bank/Girorekening:………………………………………....…………………

Datum:……………………………………………………………………………………….………

Handtekening:…………………………………………………………………………

SGP Jongeren Reimerswaal heeft van de belastingdienst een 

ANBI-verklaring gekregen. Dat betekend dat uw gift of donatie 

aan SGP Jongeren Reimerswaal fiscaal aftrekbaar is.
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Uit de Tweede Kamer
Ons bin zuunig

Wat een prachtige Zeeuwse spreuk. In het verleden is er wel eens smalend over 

gedaan. Maar wie de puinhopen van de crisis overziet, kan alleen maar hopen 

op meer Zeeuwse invloed. Miljarden zijn er aan alle kanten over de balk gesme-

ten. Men dacht vervolgens wel uit de problemen te groeien. Maar het resultaat 

is financiële misère! 

Ons bin zuunig als uitgangspunt zou een hoop helpen. Natuurlijk gaan de 

blikken dan naar landen als Griekenland, Italië, Spanje, Portugal en Frankrijk. 

Daar zouden ze ermee geholpen zijn als ze de Zeeuwse cultuur zouden kun-

nen importeren. Maar feitelijk kunnen we dichter bij huis blijven. Ook in ons 

kikkerlandje kwaakten velen dat het niet op kon. Hoe kan het anders dat er 

zulke grote tekorten zijn? Dat konden we niet zien aankomen, zeggen de niet 

zo zuunigen dan. Maar dat is toch echt een beetje te zuunig. In officiële rap-

porten, onder anderen van de nationale rekenmeesters bij het CPB, staat het 

al sinds eind jaren negentig. De vergrijzingsproblematiek wordt uit de doeken 

gedaan. Opgeroepen wordt om te hervormen op de woningmarkt, zorgmarkt 

en arbeidsmarkt. En de politici maar in de ontkenningsfase blijven steken. Meer 

dan vijftien jaar lang is er te weinig gedaan. Pas toen de crisis uitbrak, was het 

schip van staat niet meer te houden. En nu zitten we met de gebakken peren.

Het mooie is dat, als je de historische bijdragen van Van Dis en Van der Vlies 

leest, je de Zeeuwse cultuur van alle kanten tegenkomt. Al in 1992 waarschuwde 

Van Dis dat het fout zou aflopen met de euro. Zo veel verschillende culturen op 

een kussen, dat kan niet goed gaan, stelde hij. Dat leidt tot een vertrouwens-

breuk. Begin er niet aan, was zijn conclusie. En de SGP stemde tegen de euro 

(en later tegen Griekenland in de euro). Van der Vlies hield de regering elke keer 

de wijze lessen van onderkoning Jozef voor. Want de Zeeuwen hebben het ook 

niet van zichzelf. Jozef had goed door dat hij de vette jaren moest benutten om 

voldoende reserves op te bouwen voor de magere. Waren die lessen die Van 

der Vlies het land voorhield maar  opgevolgd. Het tegendeel is echter gebeurd.

Ons bin zuunig. Vaak weggezet als achterhaalde uitspraak. Stammend uit een 

verleden dat -volgens velen gelukkig- achter ons lag. Maar in het verleden ligt 

de toekomst. Wie basale levenslessen ontkent, kan misschien een poosje voor-

uit. Uiteindelijk zal blijken dat de tering naar de nering moet worden gezet. En 

wie daar te lang mee wacht, heeft een groot probleem.
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Ons bin zuunig. Niet alleen in financiële termen. Ook in het behouden van wat 

God ons gegeven heeft. Ook daar zien we dat het niet goed gaat als wijze les-

sen terzijde worden geschoven. Wat zou het een wonder zijn als de crisis ertoe 

zou leiden dat mensen weer terugkeren naar God en de in Zijn Woord gegeven 

beginselen. Op het houden daarvan belooft de Heere groot loon. Daar is Hij niet 

zuinig mee.

Elbert Dijkgraaf

NU SLECHTS 

5295,-

HOGE SCORE
LAGE PRIJZEN!

PELMA KEUKENS     AMUNDSENWEG 47, 4462 GP GOES     T  (0113) 219770     W WWW.PELMAKEUKENS.NL

keuze!

Altijd de 
voordeligste keuze!
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Murre Techniek b.v.
Total solutions for food processing

www.MurreTechniek.nl

Innovatie voor duurzame mosselvisserij

www.easyfarm.eu
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Op bezoek bij Bouwraadhuis
Op een druilerige middag eind januari zetten we 

samen koers richting architectenbureau Bouw-

raadhuis, een van de adverteerders in ‘Een Vaste 

Koers’ vanaf het prille begin. Alleen was het in die 

tijd nog onder de oude naam: ingenieursbureau 

J.J. van Damme. We treffen de beide partners/

projectleiders aan in de stijlvol heringerichte oude raadszaal van de voormalige 

gemeente Kruiningen. Ze stellen zich even aan ons voor: Teun Hoogvliet en 

Jeroen Brouwer. Aangenaam!

Verleden

Al spoedig ontstaat er een gesprek met de beide heren, waarbij een indeling 

gemaakt kan worden over het verleden, het heden en de toekomst.

Teun Hoogvliet behandelt daarbij het verleden. Hij vertelt over het ontstaan en 

de uitbouw van het bureau waarmee Ko van Damme in Yerseke van start ging. 

We luisteren mee: ‘Ko van Damme heeft het bureau in de jaren zeventig van 

de vorige eeuw opgezet. Hij is in die tijd verhuisd van de Burg. Sinkelaan naar 

de Breeweg, waar hij zelf een nieuw huis liet bouwen. De woning van buurman 

A.S. Wisse, die naar Waarde verhuisde, kwam leeg te staan. Ko mocht diens 

woning huren als kantoorruimte. Ik kwam in 1986 bij Ko in dienst als tekenaar. 

Opnieuw vond er een verhuizing plaats. Deze keer naar de Oude Torenstraat. 

Daar hebben we met z’n tweeën een aantal jaren gebivakkeerd. Er kwamen 

steeds meer opdrachten. Daardoor bleek uitbreiding van de zaak noodzakelijk; 

ook werd er meer personeel aangetrokken. Jeroen Brouwer was één van hen 

die er in die tijd bijkwamen. Mede tengevolge van erg droevige omstandighe-

den heeft Ko z’n zaak onder bepaalde voorwaarden verkocht aan een andere 

architect. In die tijd verhuisde de zaak naar de Paardenmarkt te Yerseke. Er 

kwamen weer extra medewerkers. Op een gegeven moment hebben Jeroen 

en ik het architectenbureau van Ko van Damme gekocht. We kregen daarna 

dit pand, het voormalige gemeentehuis van Kruiningen, mede door een tip van 

makelaarsbureau Rijk, onze buurman, te koop aangeboden. Het was inpandig 

gewoon een puinhoop. In 2007 kwamen we hier toch terecht, na een geweldige 

opknapbeurt. We wilden vanaf dat moment een nieuwe naam gaan voeren. Dat 

werd Bouwraadhuis.. Aanvankelijk was de naam in de tijd van Ko van Damme: 

ingenieursbureau J.J. van Damme. Het werd in latere tijd: bouwkundig ingeni-

eursbureau Van Damme. Wij maakten er bij de overname van: Bouwadvies Van 

Damme. De huidige naam voeren we dus vanaf dat we hier zitten. 

waar bouwen begint
Bouwraadhuis
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Heden

Volgens afspraak zal Jeroen 

Brouwer ons inlichten over 

het heden van de zaak. 

Jeroen, die vanaf 1996 in het 

bedrijf van Van Damme werkt, 

vertelt: ‘In de overname heb-

ben Teun en ik elkaar destijds 

gevonden. We werken tegen-

woordig voor 70% voor de 

bedrijfsmatige kant van de 

markt. Dat zijn bedrijven e.d. 

in Reimerswaal, maar ook 

verder in zeeland tot in Wal-

cheren en ook nog wel buiten Zeeland. Verder is er een stuk particuliere markt 

en is er de woningbouw. Verbouwingen doen we ook. We ontwikkelden en ont-

wikkelen nog starterswoningen in Reimerswaal. Daar was en is veel behoefte 

aan. We hebben enkele dorpskernen gehad: Oostdijk, Rilland, Yerseke, waar 

we binnen een week 12 woningen verkochten en tenslotte Kruiningen. Wat 

betreft het midden- en kleinbedrijf ziet onze orderportefeuille er op dit moment 

best goed uit.’

Bouwwereld

Gevraagd naar de situatie in de bouwwereld, informeren we bij beide heren of ze 

het einde van de dalende lijn  in de bouw, oftewel het dieptepunt, al zien. Teun: 

‘De bouw komt meestal achteraan in tijden van recessie. Er is nog steeds sprake 

van terugval. Alleen de pieken en dalen lijken me in Zeeland een beetje minder 

heftig. Bureaus die voor de overheid en semi-overheid werken, hebben de hard-

ste klappen gekregen. De woningbouw is gewoone een moeilijke markt momen-

teel en zeker de seriematige en de projectmatige woningbouw. Jeroen vult aan: 

‘Dat komt met name doordat de bankwereld minder scheutig is met het verstrek-

ken van hypotheken dan vroeger. Kon je vroeger het tweevoudige van de waarde 

van je huis lenen, nu is dat teruggeschroefd tot het enkelvoudige of soms zelfs 

daar nog onder, bijvoorbeeld maar 90% van de aankoopwaarde. Dus de financie-

ring wordt bemoeilijkt door de banken. Daarbij komt nog het onzekere aspect van 

de hypotheekaftrek. Al met al schrikken die zaken vooral starters af. En...zij zijn 

in feite de aanjagers van de woningmarkt. Immers, als zij reeds gebouwde, dus 

bestaande starterswoningen kopen, kopen de mensen die hun woning aan hen 

verkopen, bijvoorbeeld een twee-onder-een-kapwoning. En degenen van wie ze 

dat soort woningen kopen, schuiven door naar een alleenstaand pand. Zo wordt 

de markt van onder af aangejaagd. Dat is gezond.’
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Huizenprijzen en andere bouwzaken

Over dingen die spelen rond de huizenprijzen, de stagnatie van de verkoop e.d., 

wil Teun nog wel iets meer kwijt: ‘Projectontwikkelaars hebben ook een flinke 

douw gehad. Vroeger zat er voor hen een behoorlijk gat in de markt tussen wat 

zij geïnvesteerd hadden en voor welke prijs een  woningproject verkocht werd. 

Dat was pure winst. De prijzen echter kwamen meer en meer onder druk te 

staan en de winstmarge werd daardoor al maar kleiner. De huizenprijzen zijn 

gaan zakken. Er is genoeg aanbod, maar de vraag wordt minder. Dan gaan de 

prijzen onder druk staan. Het grootste probleem is in Nederland ‘de gebakken 

lucht’. Ook in de waarde van een husi zit veel van die lucht.’

Jeroen vertelt er nog iets bij: ‘De WOZ-waarde van woningen stijgt juist in deze tijd 

van recessie. Een belangrijk punt van aandacht is dat, zeker ook voor onze eigen 

politici. De WOZ was een melkkoe voor de gemeenten. Maar, ook overheden zul-

len erachter komen dat we in een behoorlijke recessie zitten. Dat duurt altijd iets 

langer voor dat men bij e overheid dit 

merkt dan bij het bedrijfsleven. Punt 

van aandacht richting de overheden 

is ook de doorloopsnelheid in de 

behandeling van een bepaald soort 

plannen. Alle regelgeving rond de 

ontwikkelingen van bouwprokecten 

werkt vaak vertragend. Een stukje 

deregulering zou erg gunstig kunnen 

zijn. Gelukkig constateren wij wel dat 

bedrijven en inwoners van Reimers-

waal nog heel wat initiatieven ont-

wikkelen. Een ander aspect betreft 

dat we een goede samenwerking hebben hier in Reimerswaal met de commis-

sie-welstand. Ook ten aanzien van het zogenaamde vergunningvrij bouwen van 

schuurtjes, dakkapelle e.d. heeft de gemeente Reimerswaal een o.i. prima beleid 

ingezet. Geen geneuzel meer over dat soort kleinigheden.’

Verhuizing naar Kruiningen

Heeft de verhuizing van het architectenbureau van Yerseke naar Kruiningen nog 

impact gehad? Teun daarover: ‘Dat is veel meegevallen. We zien dat er ook bin-

nen Reimerswaal globalisering optreedt.’

We wensen Bouwraadhuis een goede tijd toe en bedanken de heren voor de 

prettige ontvangst!

M.J. van den Berge

C. van den Bovenkamp
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Boudewijn.nl
Spar€nbij

Online openen…

Kijk voor een prima

spaarrente op…

Hogeweg 10 • 4401 BT  Yerseke

T: 0113 - 57 66 66

E: info@sparenbijboudewijn.nl

Onderdeel van Nieuwenhuijse 

Financiële Dienstverlening
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De vitale kiesvereniging 
Trouwe lezers van De Banier weten dat ‘de vitale kiesvereniging’ een belangrijk 

speerpunt van de SGP is. Zelfs zó belangrijk dat er een medewerker aange-

trokken is om de besturen van de kiesverenigingen bewust te maken van de 

noodzaak tot vitalisering. Het woordenboek geeft twee betekenissen voor het 

woord ‘vitaliseren’, nl. ‘levenskracht geven’ en ‘bezielen’. Iedereen die weleens 

een vergadering van de Plaatselijke Kiesvereniging (PKV) bezoekt, weet dat dát 

hard nodig is. De betrokkenheid van de leden is laag en het bestuur durft nau-

welijks een spreker uit te nodigen vanwege de geringe opkomst. Hoe doorbreek 

je dit? Wat kun je en moet je doen om de vergaderingen van de kiesvereniging 

aantrekkelijk te maken?

Henri Pool is de persoon die vanuit het partijbureau deze taak heeft opgepakt. 

Hij schrijft elke twee weken een artikel in De Banier en ondersteunt kiesvereni-

gingen in hun streven naar meer ‘bezieling’. Veel kiesverenigingen zien het pro-

bleem, maar kunnen bij het zoeken naar een oplossing wel een duwtje in de rug 

gebruiken. Professionalisering van de besturen is volgens Henri Pool de eerste 

stap naar een bloeiende kiesvereniging.

Landelijk probleem 

De lage betrokkenheid is een landelijk probleem met een ‘plaatselijke oplos-

sing’. De medewerkers van het Partijbureau kunnen wel meedenken over oplos-

singen en hulp bieden, maar het moet binnen de plaatselijke kiesverenigingen 

gebeuren.

Waaraan moeten we dan denken?

Henri Pool van het partijbureau doet in zijn artikelen in De Banier tal van hand-

reikingen. Een kleine greep daaruit.

Hij schrijft over drie peilers als fundament voor een vitale kiesvereniging.

• Het vinden, binden en betrekken van de achterban.

• Invloed uitoefenen op de maatschappij en participeren in de plaatselijke 

samenleving.

• Jongeren actief interesseren voor de SGP.

Hij betoogt verder dat aan een vitale kiesvereniging een goed, professioneel 

bestuur ten grondslag ligt en presenteert zeven aspecten van goed bestuur. 

• Wat is de visie van het bestuur op het functioneren van de kiesvereniging? 

• Is men zelf enthousiast en betrokken? 

• Is de communicatie binnen het bestuur en het functioneren van het bestuur 

op orde? 
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• Vormt het bestuur een goede afspiegeling van de achterban? 

• Vullen de kwaliteiten van de bestuursleden elkaar aan? 

• Worden dubbelfuncties zoveel mogelijk vermeden? 

• Is er tijd en ruimte voor evaluatie van het eigen functioneren en bezinning op 

de toekomst? 

Als elk bestuur zichzelf spiegelt aan deze vragen kan er, volgens dhr. Pool, een 

goede basis ontstaan om de kiesvereniging vitaal te houden of te maken.

Reimerswaal

Bovenstaande problematiek gaat ook Reimerswaal niet voorbij. Gelukkig zijn er 

veel mensen die de SGP een warm hart toedragen. De SGP heeft de grootste 

fractie in de gemeenteraad, maar veelal gaat de betrokkenheid van de achter-

ban niet verder dan het inkleuren van het ‘juiste’ rondje in het stemhokje. De 

opkomst bij vergaderingen is laag en de bereidheid om ‘iets’ binnen de SGP te 

doen niet groot. Wat is de oorzaak van dat probleem en hoe kun je de betrok-

kenheid van de leden vergroten? Daarover wordt ook in de gemeente Reimers-

waal nagedacht.

Creativiteitssessie

Het bestuur van de PKV Kruiningen is twee keer in gesprek gegaan met Jacco 

Eggebeen die in het kader van zijn studie HBO Vastgoed en Makelaardij een 

zogenaamde ‘creativiteitssessie’ heeft gehouden. Tijdens zo’n creativiteitsses-

sie is het de bedoeling om zoveel mogelijk zicht te krijgen op een probleem, om 

van daaruit te werken aan een duurzame oplossing. Dat is volgens de deelne-

mers maar ten dele gelukt. Het verslag kenmerkt zich door een lange opsom-

ming van mogelijke oorzaken en oplossingen. Aan een heldere analyse is men 

(nog) niet toegekomen. Toch staan er veel waardevolle dingen in het stuk. Het 

is goed om als bestuur van een kiesvereniging bij elkaar te gaan zitten om over 

de problematiek te spreken. Het benoemen van het probleem is het begin van 

de oplossing.

Uitkomsten

Er is gesproken over mogelijke oorzaken van de geringe betrokkenheid. 

Weinig interesse voor de SGP kan (volgens het verslag) voortkomen uit een 

bepaalde laksheid (dat doen anderen wel, dat is niets voor mij), druk zijn 

met andere dingen (werk, gezin) en onaantrekkelijkheid van vergaderin-

gen. Ook hebben mensen vaak het gevoel dat hun mening er niet toe doet. 

Er is ook gesproken over mogelijke oplossingen. Weet het bestuur van de 

kiesvereniging wat de leden verwachten? Hoe staat het met de communicatie 

naar de leden? Is er voldoende ruimte voor jongeren binnen de kiesvereniging? 

Zijn de bijeenkomsten interessant voor een breed publiek? Staat het doel van 
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de kiesvereniging de leden helder voor ogen? Allemaal vragen die meer zicht 

geven op het functioneren van een kiesvereniging.

Oproep

Het bovenstaande richt zich vooral op de besturen van de kiesverenigingen. 

Maar feitelijk is het een verantwoordelijkheid van de gehele achterban van de 

SGP. Het belang van de SGP is ook het belang van ieder afzonderlijk lid. De 

oplossing voor bovenstaand probleem is eigenlijk heel simpel. Kom naar de 

eerstvolgende SGP-vergadering! Dan kunt u meedenken over het vitaal maken 

of houden van uw kiesvereniging. Daarnaast toont u door uw komst dat u zich 

betrokken voelt bij de SGP en dat u het belangrijk vindt dat de Boodschap van 

de SGP klinkt. En dat is hard nodig!

Maarten Both

Noordzandstraat 34 - Yerseke 

Tel. (0113) 57 29 07, fax (0113) 57 38 73

* Tuinbeplanting * Blokhutten 

* Kamerplanten * Meststoffen

* Bestrating * Cadeau-artikelen

* Potten/manden * enz.

* Tuingereedschap

* Tuinhout

* Vijvermateriaal

Grintweg 79 - 4401 ND Yerseke

Tel. 0113 - 57 20 75

verkoop@tuincentrum-nieuwenhuijse.nl

www.tuincentrum-nieuwenhuijse.nl
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Groen van Prinsterer
De laatste jaren is het in SGP-kring weer redelijk stil geworden rond de per-

soon van Mr. G. Groen van Prinsterer (1801-1876). Dat was begin deze eeuw 

wel anders. Rond het tweehonderdste geboortejaar van deze antirevolutionaire 

staatsman in 2001 zijn er heel wat SGP-pennen in beweging gekomen om de 

politieke erfenis van Groen te beschrijven en (nog liever) toe te eigenen. Is die 

toe-eigening wel terecht?

Eén van de voorlopers van het CDA, de ARP, werd drie jaar na de dood van 

Groen van Prinsterer opgericht door o.a. Abraham Kuyper en stond volledig in 

de traditie zoals Groen die voor ogen had.

Ook binnen het voormalige GPV heeft men altijd in de lijn van Groen willen 

staan. Het wetenschappelijk instituut van de ChristenUnie draagt nog steeds 

zijn naam.

Kunnen het CDA en de CU niet net zo goed aanspraak maken op de politieke 

erfenis van Groen?

Laten we een stukje meelezen met Groen van Prinsterer:

‘Wij wenschen geene theocratie, in zoo ver hierdoor priestergezag of onder-

werping van den Staat aan de Kerk aangeduid wordt. Wij stellen ons geen 

droombeeld voor eener maatschappelijke vereeniging, die uit enkel opregte 

Christenen zou bestaan en waar de Staat zich eigenlijk oplossen zou in de Kerk. 

Maar wel gelooven wij aan de mogelijkheid […] dat opnieuw het verband tus-

schen Godsdienst, gezag en vrijheid erkend, en Gods oppergezag ten grond-

slage van Staatsregeling en wetgeving worde gesteld. In zoo ver gelooven wij 

aan de mogelijkheid, aan de wezenlijkheid, aan de noodzakelijkheid eener the-

ocratie.’

Kort samengevat: 

Geen onderwerping van de staat aan de kerk, maar wel ‘Gods oppergezag’ als 

grondslag van de staat. Geen scheiding van geloof en politiek, wel gewetens-

vrijheid en een streven naar een christelijke overheid.

Rest ons de vraag waar we mee begonnen: 

Is die toe-eigening van Groen van Prinsterer door SGP-ers wel terecht? Oor-

deelt u zelf…

Maarten Both
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Vroonland 17 • 4401 JW Yerseke

Tel. (0113) 57 20 20

Fax (0113) 57 00 19

Voor al uw bouwactiviteiten

Techno Service ’s-Gravenpolder BV

Postbus 53 / 4430 AB ’s-Gravenpolder

Tel. +31 (0)113 312020

Fax +31 (0)113 312763

info@tsg.nl / www.tsg.nl

TSG is een modern, energiek en toonaangevend elektrotechnisch 

installatiebedrijf met 30 jaar ervaring in de industriële automatisering.

Als ISO gecertificeerd bedrijf is TSG actief in besturingstechniek, 

panelenbouw en industriële elektrotechnische installaties. Ook worden 

meet- en regelapparatuur van koel- en vriescellen volgens HACCP-normen 

door TSG getest.

Gespecialiseerd in: - besturingstechniek

 - panelenbouw

 - industriële elektrotechnische installaties

 - droog- en bewaartechniek

 - temperatuurkalibratie

 - IP-camerasystemen

 - brandmeldinstallaties

 - data-telecominstallaties
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Vanuit de raad
De nieuwe Drank en Horecawet (DHW)

Al geruime tijd wordt er vanuit lokale besturen aangedrongen op een effectief 

alcoholbeleid. Door de regering is er nu een nieuwe Drank en Horecawet ont-

wikkeld en goedgekeurd door de Tweede Kamer op 30 juni 2011. Thans ligt 

deze wet ter beoordeling bij de Eerste Kamer. In deze nieuwe wet is een grotere 

rol weggelegd voor de burgemeester. Hij heeft meer handvaten gekregen om 

misstanden op het gebied van alcohol te bestrijden. In dit stukje wil ik proberen 

enkele beleidsmaatregelen toe te lichten. 

Voor alle duidelijkheid, genoemde regels hebben geen betrekking op het schen-

ken en/of gebruiken in de privésfeer (behalve als het tegen betaling is), maar 

wel op het verstrekken en/of het gebruiken in de Horeca (al dan niet paracom-

mercieel), Slijterijen, supermarkten en in de openbare ruimte (bijvoorbeeld tij-

dens actiedagen op scholen).

Prijsmaatregelen

Hiermee kan de burgemeester bepaalde prijsacties verbieden in de horeca en 

supermarkt/slijterij. Hij kan hiermee voorkomen dat er ongelimiteerd grote hoe-

veelheden goedkope alcoholhoudende dranken op de markt komen. Acties 

als bijvoorbeeld ‘twee kratten voor de prijs van één’ zouden hiermee verboden 

kunnen worden. 

Verkoopverboden

Het was al mogelijk om in bepaalde risicogebieden, zoals rond een voetbal-

stadion bij een risicowedstrijd, tijdelijk de verkoop 

van alcohol te verbieden. De maatregel is uitgebreid. 

Het is nu ook mogelijk om de alcoholverkoop in bij-

voorbeeld een supermarkt tijdelijk te verbieden als 

bij deze supermarkt tot drie keer toe geconstateerd 

is dat er alcohol verkocht wordt aan minderjarigen 

(3 strikes = out). Dit betekent dat het bier- en wijn-

rek gewoon een aantal weken leeg staat. Voor de 

horeca en slijterij kan een dergelijke overtreding tot een schorsing van de ver-

gunning lijden. 

Minimum verkoopleeftijd

Tot nu toe was het alleen mogelijk om een toegangsleeftijd te eisen in de 

horeca. Daarbij komt nu de mogelijkheid om ook een toegangstijd in te stellen. 

De burgemeester kan bijvoorbeeld eisen dat na 21.00 uur geen jongeren onder 
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de 18 mogen worden toegelaten. Dit kan voorkomen dat jongeren eerst ‘indrin-

ken’ met goedkope alcohol in een keet, om daarna al enigszins aangeschoten 

op stap te gaan en zich daarna verder bedrinken met duurdere alcohol in de 

horeca.

Beperken openingstijden

Dit is een reeds bestaande maatregel. Hiermee kunnen sluitingstijden vast-

gelegd worden in de APV(Algemene Plaatselijke Verordening). Tevens bestaat 

hiermee de mogelijkheid om de schenktijden in de paracommerciële horeca 

(zoals sportkantines) aan banden te leggen.

Beperken van het aantal verkooppunten

Ook deze maatregel stond al in de ‘oude’ wet. Hiermee kan het maximum aan-

tal tappunten tijdens een evenement, zoals de mosseldag, worden vastgelegd. 

Ook wordt door middel van deze maatregel geen ontheffing verleend aan scho-

len voor de verkoop van alcohol tijdens een actiedag.

Meer handhaving in verkooppunten

Dit wordt een taak van de gemeente. Voorheen was dit alleen weggelegd voor 

de politie, maar nu kan de gemeente ook handhavers in dienst nemen om ver-

kooppunten van alcohol te controleren. Sommige gemeenten hebben al par-

keerwachters, nu bestaat ook de mogelijk om deze om te 'schakelen' – of bij 

te scholen tot controleur van horeca, supermarkt en/of slijterij. Maar uiteraard 

kunnen ook andere BOA’s hiervoor opgeleid of aangenomen worden.

Beperken alcoholreclame

Via de APV is het al mogelijk om alcoholre-

clame in de openbare ruimte te verbieden. 

Ook rond gemeentelijke sportvelden kan 

alcoholreclame verboden worden. Maar 

deze maatregel kan ook meewerken aan het 

voorkomen van prijsacties, zoals bij de eer-

ste maatregel al genoemd is. 

Vanuit de lokale bestuurders en vanuit de gezondheidszorg is er grote druk 

uitgeoefend op het kabinet om de minimum leeftijd waarop alcohol gekocht 

mag worden te verhogen naar 18 jaar. Echter de lobby van de drankindustrie 

is dermate sterk dat dit niet gelukt is. De leeftijd is en blijft voorlopig 16 jaar 

waarop alcoholische dranken gekocht mogen worden. Het is dan ook breed 

maatschappelijk aanvaard dat als je kopen mag, je ook mag gebruiken. Maar 

als ouders daadwerkelijk zouden beseffen hoeveel schade alcohol toebrengt 
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aan de hersenen van pubers, dan zou het draagvlak voor 

het verhogen van de leeftijd vele malen groter zijn. Tot onge-

veer het 23ste jaar groeien de hersenen door, alcohol heeft 

hier een sterk remmende invloed op. Eén keer goed zat zijn, 

kost een kind makkelijk 2 IQ-punten. Jongeren die zwaar 

drinken hebben reeds voor hun dertigste last van hun korte 

termijngeheugen. Zij kunnen, bij wijze van spreken, niet 

meer zonder boodschappenbriefje naar de supermarkt.

Er zij landen waar de minimum leeftijd 21 jaar is. Het zou een zegen voor Jong-

Nederland zijn als dit hier ook geval zou zijn.

M. Bruinooge

Tijdredes D.V. 2012 

Krabbendijke - woensdag 11 april 

• Ds. J. van Belzen uit Urk

• Aanvang 19.30 uur

• Kerkgebouw Geref. Gemeente, J.W. Frisostraat 1

Kruiningen - woensdag 11 april 

• Ds. G.M. de Leeuw uit Ridderkerk

• Aanvang 19.30 uur

• Kerkgebouw Geref. Gemeente, Hansweertsestraatweg 1

Yerseke - woensdag 9 mei

• Ds. J.J. van Eckeveld uit Zeist

• Aanvang 19.30 uur

• Kerkgebouw Geref. Gemeente, Oude Boogaert 1
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E. I. www.baaij.nu

...ook 
de onze

Uw wens... Uw zorg... Uw zaak...

belastingzaken – administraties – adviezen
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Even bijpraten…
‘Je hebt het zeker niet zo druk, nu we met z’n allen in de crisis zijn beland. 

Gebeurt er eigenlijk nog wel wat in Reimerswaal?’ Meer dan eens worden ons 

dergelijke vragen gesteld. Op zich alleszins begrijpelijk, nu we in economisch 

opzicht in zwaar weer verkeren en de bouwactiviteiten fors zijn afgenomen. 

Toch kan ik u geruststellen: Reimerswaal is niet stilgevallen! Tijd om even bij te 

praten.

Moerdamme

Laten we eens beginnen met een van de meest positieve ontwikkelingen in 

onze gemeente: de realisering van de wijk Moerdamme in Oostdijk. Het is bijna 

niet te geloven wat daar gebeurt. Terwijl heel Nederland gebukt gaat onder de 

economische crisis, wordt daar volop gebouwd. Wekelijks zie je dat er bij de 

nieuwe school en bij de 

in aanbouw zijnde hui-

zen vorderingen wor-

den gemaakt. Als het 

een beetje meezit wor-

den de eerste huizen 

nog voor de bouwvak-

vakantie opgeleverd. 

Datzelfde geldt voor de 

school. Ook daar wordt 

heel voortvarend aan 

gewerkt. Eén ding is in ieder geval wel duidelijk: in Oostdijk is men blij met de 

nieuwe wijk. Niet alleen voor de school, maar ook voor de leefbaarheid van het 

dorp is dit een goede ontwikkeling.

Een andere zaak in Oostdijk betreft de verplaatsing van Burg’s Machinefa-

briek naar de Nishoek. Voor het bedrijf een enorme stap vooruit. En het nieuwe 

bedrijfspand mag gezien worden! Over de invulling van de vrijkomende locatie 

met woningbouw heeft inmiddels het nodige overleg plaatsgevonden en ook 

dat ziet er veelbelovend uit.

Vlak naast Van Burg heeft Tuinderij Bolwerk inmiddels een deel van zijn kas-

sen vernieuwd en daarmee duidelijk gemaakt dat zijn toekomst in Oostdijk ligt. 

Kortom, Oostdijk is aan het veranderen.

Nishoek

Een ander succesverhaal vormt bedrijventerrein Nishoek te Kruiningen. Vroe-

gen we ons een jaar of vijf geleden nog af of we dit terrein wel ooit verkocht 
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zouden krijgen, in korte tijd raakten we een groot deel van de grond kwijt. Door 

de goede ontsluiting en de directe ligging aan de A58 is Nishoek een toplocatie 

in Zeeland. Door de bedrijven die er zich inmiddels hebben gevestigd wordt 

die mening onderschreven. ‘We zitten hier perfect, beter dan in Goes of Mid-

delburg’, zo wordt nogal eens opgemerkt. Van de 12 hectare bouwgrond is 

er momenteel nog 0,8 hectare over. De verkoop van die kavel wordt echter 

bemoeilijkt door de aanwezigheid van de 150 kV hoogspanningslijn. Zoals het 

er nu echter naar uitziet, zal deze lijn in de toekomst verdwijnen. Dus ook dat 

stukje grond zal wel een keer worden verkocht.

Kruseveer

Een project dat momenteel wat minder loopt, is de invulling van het voormalige 

veerplein in Kruiningen. Na een uiterst succesvolle start heeft de projectontwik-

kelaar (Arcus) momen-

teel met tegenwind te 

kampen. Anders gezegd: 

de crisis gaat ook aan 

Kruseveer niet voorbij. 

Inmiddels wordt bekeken 

of een andere invulling 

van het middengebied 

tot de mogelijkheden 

behoort. Hoewel we daar 

als gemeente voor openstaan en er ook graag over willen meedenken, hebben 

we wel als eis gesteld dat er aan de kwaliteit van het plan niet getornd mag 

worden. Het was een plan met uitstraling en dat moet het ook blijven. Gelukkig 

is de projectontwikkelaar het op dit punt (en op vele andere punten) met ons 

eens. Zodra er meer duidelijkheid over de plannen bestaat, zal de gemeente-

raad erover worden bijgepraat.

 

Zeeuwsche Paerel

Enkele jaren geleden heb-

ben we als gemeente 

de Zeeuwsche Paerel 

gekocht. Er waren name-

lijk sterke aanwijzingen 

dat een of ander detache-

ringsbureau het pand wilde 

kopen om er arbeidsmi-

granten in onder te bren-

gen. Dat vonden we op die 
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plek in het dorp niet wenselijk. In de afgelopen jaren zijn er allerlei pogingen in 

het werk gesteld om een goede uitbater voor het pand te vinden. Helaas is dat 

niet gelukt. Om te voorkomen dat het nog verder gaat verpauperen, hebben 

we inmiddels besloten het pand te slopen. Of we dat niet erg vinden? Enerzijds 

wel, want de Zeeuwse Paerel is een karakteristiek pand, maar anderzijds is het 

ook niet verantwoord om het pand nog jaren leeg te laten staan. Tevens heb-

ben we besloten om het naastgelegen pand aan de Oude Rijksweg, waar ooit 

Foto Verschoore in gehuisvest was, aan te kopen en ook dit te slopen. Op die 

manier ontstaat er een mooie kavel, die geschikt is voor woningbouw. In over-

leg met R&B Wonen wordt momenteel onderzocht op welke wijze hier invulling 

aan gegeven kan worden. Verschillende ouderen uit Kruiningen hebben inmid-

dels al laten weten ‘daar graag te willen wonen’.

Scheldekwartier

In Hansweert worden ook de nodige activiteiten ondernomen. Zo wordt er door 

R&B hard gewerkt aan het project Scheldekwartier. Ruim 40 sterk verouderde 

woningen worden daarbij vervangen door 25 nieuwe woningen. Voor Hans-

weert is dat van grote betekenis.

Een ander project dat de aandacht vraagt is de nieuwbouw van bejaardencen-

trum Mariaoord. Bestond enkele jaren geleden nog de vrees dat Mariaoord uit 

Hansweert zou verdwijnen en dat er voor de ouderen in het dorp geen voorzie-

ning zou overblijven, inmiddels is duidelijk dat Mariaoord in Hansweert blijft. Als 

gemeente zijn we daar blij mee. Samen met Terweel en R&B bekijken we nu hoe 

we de nieuwbouw het beste kunnen realiseren. Omdat er nog allerlei procedu-

res gevolgd moeten worden, zal het nog wel even duren voordat er daadwerke-

lijk met de uitvoering begonnen kan worden.

De Zaete

In Yerseke is het wat woningbouw betreft momenteel wat rustiger dan in voor-

gaande jaren. Het project Yerseke-

West, met onder meer de twee 

nieuwe scholen, Zorgcentrum 

Moerzicht, Hof van Reymerswael 

en een aantal appartementen 

van R&B, is inmiddels afgerond. 

Het is fijn te constateren dat de 

bewoners zich prima thuis voelen 

in hun nieuwe omgeving. ‘Ik heb 

nog nooit zo mooi gewoond’, zo 

merkte onlangs iemand op. ‘Met 

het zicht op de Moer is het hier 
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fantastisch.’

Een andere zaak die de aandacht vraagt, is de bouw van een nieuwe kerk voor 

de Gereformeerde Gemeente, een project dat al verschillende jaren loopt. Op 

het moment van schrijven (eind januari) zijn er nog drie locaties in beeld: Stee-

weg, Grintweg en Molenpolder. Als college laten we de keuze uiteraard over 

aan de kerkelijke gemeente. Echter… daar is niet alles mee gezegd, want in 

alle gevallen wordt er vanuit Middelburg over onze schouders meegekeken. Het 

provinciebestuur zal ook groen licht moeten geven, dus ook dat kan nog wel 

even duren.

Een andere positieve ontwikkeling in Yerseke vormen de activiteiten aan de 

waterkant. Rondom de oesterputten worden momenteel weer allerlei plannen 

ontwikkeld. Het is heel positief dat dit gebeurt en dat er weer wordt geïnves-

teerd. Als gemeente zitten we uiteraard ook niet stil en zijn we nauw betrok-

ken bij een nieuwe invulling van de locatie De Zaete. Zo wordt er onder meer 

gedacht aan een conferentiecentrum en een museum. Daarnaast is een hotel-

functie ook niet uitgesloten en behoort de bouw van een appartementencom-

plex eveneens tot de mogelijkheden. Wat zeker niet vergeten mag worden zijn 

de plannen van Imares om verder uit te breiden. Met zijn hoogwaardige werk-

gelegenheid is dit onderdeel van de Wageningen Universiteit voor Reimerswaal 

van wezenlijke betekenis.

Olzendepolder

Op de vraag wanneer de uitbreiding van het bedrijventerrein in de Olzende-

polder nu eindelijk eens gerealiseerd gaat worden, kan op dit moment niets 

met zekerheid worden gezegd. Ondanks het feit dat we een uitstekende prijs 

hebben geboden, zijn we er met enkele grondeigenaren en pachters niet uitge-

komen en moet er mogelijk worden onteigend. De procedure daarvoor loopt. 

Onteigenen doen we niet graag. Slechts in het alleruiterste geval gaan we daar-

toe over. Overigens blijven we tot het laatste toe met de betrokkenen onder-

handelen. Mochten de plannen doorgang vinden, dan krijgt Yerseke er een 

uitstekend gelegen bedrijventerrein bij. Hoewel de ontsluiting via de Zanddijk 

wel wat zorgen baart, zien we de ontwikkeling van het nieuwe bedrijventerrein 

met vertrouwen tegemoet. 

Wat de Zanddijk betreft, dat is in eerste instantie een zaak van de provincie. 

Hoewel we beseffen dat er binnen afzienbare tijd iets met deze weg moet 

gebeuren, vragen we ons wel eens af of een deel van de problematiek niet 

opgelost kan worden door het gaspedaal wat minder diep in te drukken. Maar 

ja, als inwoner van Krabbendijke kan ik dat gemakkelijk zeggen…

MeerWaarde

Het project MeerWaarde in Waarde (een nieuw hoogwaardig dorpscentrum) ligt 
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redelijk op schema. Maar evenals 

alle andere grote projecten heeft 

ook dit project een lange door-

looptijd. In de afgelopen maanden 

is er een bouwteam gevormd, dat 

zich bezighoudt met een verdere 

uitwerking van het plan. Te zijner 

tijd zal het zijn bevindingen aan 

het college en de raad rapporte-

ren. Als de plannen doorgaan (en 

we hebben geen signalen dat dit 

niet het geval is) zal de huidige dorpshuisfunctie tijdelijk in het oude kerkge-

bouw van de Gereformeerde Gemeente worden ondergebracht. Als gemeente 

zijn we blij dat die mogelijkheid ons geboden wordt.

Kelders

Hoe staat het nu eigenlijk met het plan Kelders? Ook een vraag die ons regel-

matig wordt gesteld. Het antwoord kan heel kort zijn: Het ziet er goed uit. 

Omdat we met tien zakelijke partijen en een aantal omwonenden te maken heb-

ben, heeft de planvorming veel tijd in beslag genomen. Daarnaast deed zich 

vorig jaar onverwachts een probleem voor, waardoor we enkele maanden ver-

traging opliepen. IJs en weder dienende hopen we de gemeenteraad dit voor-

jaar over het bereikte resultaat bij te kunnen praten. Laat in ieder geval duidelijk 

zijn dat we er als college 

aan hechten dat het plan 

Kelders doorgaat.

Een ander punt van aan-

dacht in Krabbendijke 

vormt de parkeerproble-

matiek in de Dorpsstraat. 

Vooral vrijdags is het uit-

kijken geblazen. Ander-

zijds zorgt de drukte er ook voor dat er maar langzaam kan worden gereden. 

Omdat we het gebied rond de vijver en de muziektent zoveel mogelijk intact 

willen laten, vergt de oplossing van het parkeerprobleem nog wel enige studie.

Een zaak waar heel veel mensen in Krabbendijke de vlag voor hebben uitgesto-

ken, is de renovatie van De Koophandel. Iedereen is het erover eens dat dit een 

aanwinst is voor het dorp. De laatste jaren zag het er ook niet uit. We hopen dat 

bakkerij Hirdes er een goede boterham in verdient.

Het Klooster van Rilland
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Afgelopen zomer was het wat 

onrustig in Rilland toen bekend 

werd dat De Jager Detachering 

zo’n 130 Portugezen in Het Kloos-

ter van Rilland wilde huisvesten. 

Als college hebben we er natuur-

lijk goed over nagedacht voordat 

we hiermee instemden. Met De 

Jager zijn verschillende gesprek-

ken gevoerd over de bedrijfsvoe-

ring en de te nemen maatregelen 

om overlast te voorkomen. Daar-

over zijn heldere afspraken gemaakt. En de eerlijkheid gebiedt te zeggen dat het 

aantal klachten tot nu toe op de vingers van één hand te tellen is. Zaak is nu om 

dat ook in de toekomst zo te houden. Overigens is de huisvesting van arbeids-

migranten een zaak die ons vrijwel dagelijks bezighoudt. Hoewel we ons wel 

eens afvragen waarom we met enkele honderdduizenden werklozen in ons land 

nu ook nog Polen en Portugezen nodig hebben, wordt er vanuit het bedrijfs-

leven aangegeven dat we ze niet kunnen missen. Om die reden hebben we in 

2009 al beleid vastgesteld, met de veelzeggende titel: ‘De menselijke maat’. 

Hoewel we het woord ‘recht’ niet zo graag gebruiken, zijn we van mening dat 

arbeidsmigranten recht hebben op goede huisvesting. Daarnaast hebben we 

onlangs op een bijeenkomst van de PvdA in Goes nadrukkelijk aangegeven dat 

uitbuiting wat ons betreft niet streng genoeg aangepakt kan worden.

De Poort

Naast de aanleg van een nieuw bedrijventerrein in Yerseke staat er ook in Ril-

land een nieuw bedrijventerrein op de rol: De Poort III. Zestig procent van de 

benodigde grond hebben we inmiddels in bezit en over de overige veertig pro-

cent wordt nog onderhandeld. 

In de loop van dit jaar hopen we 

daar een knoop over door te hak-

ken. Omdat de uitbreiding van 

De Poort planologisch al is gere-

geld, kunnen we, nadat er over-

eenstemming is bereikt met de 

grondeigenaar, snel van de kant. 

Evenals Nishoek is ook De Poort 

uitstekend gelegen. In West-Bra-

bant heeft men dat inmiddels ook 

ontdekt. 
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Een andere belangrijke zaak in Rilland is de nieuwbouw van De Vliedberg. We 

zijn blij dat R&B daartoe het initiatief heeft genomen. R&B wonen zal in de Vlied-

bergstraat een aantal nieuwe woonvoorzieningen bouwen voor de ouderen.

Hoewel we nog veel meer zaken zouden kunnen noemen waar we ons mee 

bezighouden, willen we het voor deze keer hierbij laten. Het zal u inmiddels wel 

duidelijk zijn dat het op verschillende terreinen in onze gemeente bruist van acti-

viteiten. Hoewel de woningbouw op dit moment stagneert en de bouwbedrijven 

zich daar terecht grote zorgen over maken, wordt er vanuit het bedrijfsleven 

gelukkig weer redelijk tot fors geïnvesteerd. Daarnaast staan er verschillende 

plannen op stapel, die hopelijk nog dit jaar tot uitvoering zullen komen.

Krabbendijke J.P. Sinke

Drukkerij: Zuidweg 19

 4413 NL Krabbendijke

 T. 0113 - 50 14 02

 F. 0113 - 50 24 88

 E. info@velzenbv.nl

Boekhandel: Dorpsstraat 83

 4413 CD Krabbendijke

 T. 0113 - 50 61 73

Voor al uw…

DRUKWERK 
van adreskaartje tot boek!

FAMILIEDRUKWERK
zoals: geboortekaarten,

 verlovingskaarten, 

 huwelijkskaarten enz.

KANTOORARTIKELEN

BOEKEN Nu ook online boeken bestellen!

www.velzenboekhandel.nl
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